

Tid Måndagen den 5 september 2016
kl 13.00 – 15.00

Plats Jungska rummet, Tekniska Nämndhuset

Justerat



Stefan Mattsson



Dolores Back

Närvarande

Ledamöter:

Stefan Mattsson (SRF), ordföranden
Dolores Back (HSO/NHR), vice ordföranden
Amir Amirrazi (DHR)
Britt-Marie Karlsson (HSO-FEB)
Jesper Kihlberg (HSO/ÅSS)
Eva Söderbärj (HSO/FUB)

Anmäلت frånvaro

Britt-Inger Stjernström (HSO/R)

Tjänstemän:

Rådets sekreterare Joel Sand, föredragande Lena Johanson, Erik Ehlund och Tomas Lennartsson samt Robert Tjulin och Stefan Ams.

§ 1

Val av justerare

Beslut

Rådet utser Dolores Back att tillsammans med ordföranden Stefan Mattsson justera dagens protokoll.

§ 2

Dagordningen fastställs

Dagordningen godkänns.

§ 3

Föregående protokoll

Rådet godkänner protokoll nr 6/2016 som läggs till handlingarna.

§ 4

Reviderat förslag till ramp vid stadshusentrén

Lena Johanson, projektledare vid fastighetskontoret, presenterar en revidering av det förslag till ramp vid entrén till Stadshuset som presenterades för rådets ordförande och vice ordförande i juni 2016.

Förslaget har stämts av med remissinstanserna (Skönhetsrådet, Stadsmuseum och stadsbyggnadskontoret) och fått godkänt av dem.

Förslaget ser ut som följer:

- Rampen har flyttats in lite på borggården, så att den står längre ut från väggen höger om rampen än i tidigare förslag.
- Rampen har en viloplattform, istället för två som i det tidigare förslaget.
- Lutningen på rampen är 1 på 13 (1 dm lutning på 1,3 m), vilket är lite skarpt, men acceptabelt.
- Marken vid rampens början höjs ca 10 cm (för att ge bättre lutning).
- Räcket har fått ett böjt avslut, i enlighet med rådets synpunkter. Det är 90 cm högt och går att följa på båda sidor hela vägen upp. Det sitter ett 10 cm högt avåkningskydd på varje sida.
- Rampen är av stål och står på ben, så att den går fri från marken under. Ytan är bearbetad för att undvika halkrisk.
- Rampen är inte uppvärmd, eftersom det skulle riskera att skapa svall-is vid rampens ände (där det inte är uppvärmt). Nederbörd ska kunna rinna av åt sidorna, rampen är inte perforerad.

Rampen kommer antagligen inte hinna bli klar innan årsskiftet, men om och när bygglovets gått igenom bör det inte ta mycket mer än ett par månader att färdigställa den. Markarbetet gör att arbetet i viss mån är väderberoende.

Rådets kommentarer

Förslaget ser bra ut, men underhållet vid snö kommer vara

avgörande för funktionen.

Kommer frågan om kontrastmarkering vid Stadshuskällarens trappa och ledstång kunna hanteras nu, när arbetet med rampen går framåt? Lena tar med sig frågan.

Rådet föreslår att kontrastmarkeringar bör kunna göras med ljusa och mörka stenar, för att passa in i miljön. Det är också att föredra ledstråk som ligger infällda i marken, snarare än ovanpå, så att man inte fastnar eller snavar på dem.

Rådet tackar Lena för föredragningen.

§ 5 Miljöförvaltningens arbete kring förpackningsinsamling

Erik Ehnlund från hälsoskyddsavdelningen på miljöförvaltningen berättar om deras arbete kring återvinningsstationerna i staden.

Det finns 251 stycken återvinningsstationer i staden. Stationerna är till för hushållen, inte för företag. Det händer att restauranger och liknande använder stationerna för sitt avfall och då tar miljöförvaltningen emot klagomål kring detta. Det handlar framförallt om överfyllning och buller.

Det är FTI (Förpacknings- och tidningsinsamlingen) som i första hand är ansvariga för återvinningsstationerna. De har ett egenkontrollansvar, som miljöförvaltningen sedan följer upp i sin tur. Klagomål kring återvinningsstationer bör riktas direkt till FTI i första hand. Det kan t.ex. röra sig om dumpning av avfall som inte hör hemma på återvinningsstationerna. Om FTI inte hör sammar klagomålen kan man vända sig till miljöförvaltningen.

Hälsoskyddsavdelningen genomförde våren 2016 ett tillsynsprojekt där man undersökte hur det fungerade med skyltning och fyllnadsgrad vid stadens

återvinningsstationer. I tolv fall lämnades anmärkning gällande skyltning och i lika många fall lämnades anmärkning för överfyllda behållare. Skyltarna ska bland annat ange återvinningsstationens id-nummer samt kontaktuppgifter till FTI (Förpacknings- och tidningsinsamlingen), för att underlätta möjligheten att anmäla fel.

Rådets kommentarer

Återvinningsstationerna lämnar en del i övrigt att önska gällande tillgängligheten, särskilt för personer med nedsatt rörelseförmåga:

- Kärlen står ofta på podier, som gör det svårt att nå upp till dem.
- Kärlen är ofta fyllda, så att det inte går att slänga i den öppning som sitter längre ner.
- Det ligger ofta skräp runt om kärlen, som gör det svårt att komma intill dem.

Rådet lyfter att fastighetskontoret och idrottsförvaltningen har skyltprogram som är anpassade för olika sorters funktionsnedsättning. Det vore bra om den sortens skyltar kunde användas även på återvinningsstationerna.

På vissa ställen står återvinningsstationerna så att det inte finns plats att parkera när kärlen t.ex. ska tömmas. Hur resonerar staden kring den sortens placering? Frågan sänds till rådet för funktionshinderfrågor för trafiknämnden, då den ligger under trafikkontorets ansvarsområde.

Problemen med tillgänglighet för sopsortering gäller även i privata bostadshus. Vilka regler gäller för tillgänglighet i sopsorteringsrum i flerbostadshus och vem har tillsynsansvar? Sekreteraren får i uppdrag att utreda frågan.

Frågan om varför återvinningsstationerna står på podier översänds till FTI (Förpacknings- och tidningsinsamlingen).

Rådet tackar Erik för föredragningen.

§ 6 Bevakningslistan

Bevakningslistan går igenom tillsammans med Robert Tjulin och Stefan Ams från fastighetskontoret.

Rådet söker återkoppling gällande följande ärenden:

- **Stadsbiblioteket** – Vad sker i projektet? Rådets representanter har inte kallats till något möte än. Sekreteraren kontaktar Lena Johanson.
- **Östermalmshallen** – Vad händer med de synpunkter som rådets representanter lämnat vid tillgänglighetsmötena? Stefan Ams ser till att rådet får återkoppling.
- **Stadsmuseum** – Hur ligger projektet till? Stefan Ams ser till att rådet får återkoppling.

Övriga ärenden som togs upp:

- Medborgarhuset: Ett nytt möte är eventuellt på gång. Karin Westling på fastighetskontoret har hört sig för om detta.
- Stadsarkivet i Liljeholmen: Diskussioner förs fortfarande i detta projekt, det är tänkt att lokalerna ska flytta från Frihamnen.
- Liljevalchs: Pålning pågår just nu, det blev mer omfattande än vad man räknat med.
- Idrottshall i Kristineberg: Dolores och Eva undersöker ärendet via idrottsnämndens råd för funktionshinderfrågor.
- Åkeshovs simhall: Renoveringen pågår, just nu beställs material.

Bevakningslistan uppdateras.

§ 7 Rådets frågor till fastighetsnämnden

Rådet vill ta upp frågan gällande organisationen kring stadens parklekar med fastighetsnämnden den 25 oktober.

Det brev som skickats till kommunstyrelsen biläggs som underlag för diskussionen.

§ 8

Motorikbana för funktionsnedsatta

Tomas Lennartsson, projektledare på fastighetskontoret, berättar om Isberget, en sorts hinderbana anpassad för rörelse- och synnedsatta som ska byggas på Rågsveds idrottsplats.

Isberget kommer ligga i anslutning till en parkour-bana som finns på plats och förhoppningen är att platsen kommer att locka både yngre och äldre. Målgruppen för Isberget är barn i 8-10 års ålder, men alla är naturligtvis välkomna. Motorikbanan ser olika ut beroende från vilken sida man betraktar det och erbjuder därmed lite olika utmaningar för de som använder det. Namnet kommer sig av att banan ser ut lite som en kulle med kanter, lite som konturen av ett isberg.

Starten för bygget går i nästa vecka och enligt byggplanen ska det bli klart innan årsskiftet. Materialet i motorikbanan måste dock gjutas på plats och härdningsprocessen är beroende av att utetemperaturen inte är för kall, så risken är stor att projektet färdigställs senare än planerat.

Projektet är lite av en utmaning, eftersom det är en specialbeställning, men om det faller väl ut så kan Isberget fungera som färdigt koncept för kommande projekt.

Rådets kommentarer

Rådet uttrycker intresse för att besöka Isberget när det står klart, eventuellt tillsammans med idrottsnämndens råd för funktionshinderfrågor. Tomas bedömer att det borde vara klart för besök under våren 2017. Rådet planerar för ett besök i maj 2017.

Frågan om lokaler på området tas upp. Det finns inga lokaler att vistas i, men det finns en handikappanpassad

toalett. Den är dock inte öppen på regelbunden basis än.

Rådet undrar vilka fler som deltagit i projektet? Tomas svarar att han arbetat ihop med Malin Bernt och Sophie Dahlberg på idrottsförvaltningen.

Rådet tackar Tomas för dragningen.

§ 9

Föregående protokoll

Rådet godkänner protokoll nr 5 och 6/2016 som läggs till handlingarna.

§ 10

Inkomna skrivelser och protokoll

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor för stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden nr 5/2016 anmäls.

§ 11

Inkomna remisser

Remissen *Stockholms program för evenemang* anmäls till rådet.

§ 12

Ärenden tagna på delegation

Inga ärenden tagna på delegation att anmäla.

§ 13

Handlingar och lokalers tillgänglighet

Återrapport gällande ärende om skyltningen i Frihamnen anmäls.

§ 14

Övriga frågor

- **Samarbete med idrottnämndens råd-**
Sekreteraren presenterar formerna för rådets löpande samarbete med idrottsnämndens råd för funktionshinderfrågor. Råden kommer att bjuda in varandra en gång per år vardera för att diskutera

gemensamma frågor. Under en stående punkt på dagordningen för de vanliga mötena kommer råden kunna anmäla förslag på frågor att diskutera.

Vid protokollet



Joel Sand